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Protokół Nr XXXVI/2018 

z obrad XXXVI sesji Rady Gminy Chmielno w dniu  30 sierpnia 2018 r. w czasie od godz. 11 00 

do godz. 15:45 . Miejsce - sala posiedzeń w Domu Kultury w Chmielnie. 

Obradom sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy P. Marian Kwidziński, protokołowała 

inspektor  ds. obsługi Rady Gminy Izabela Okuniewska. Projekty uchwał odczytał 

Przewodniczący  Rady Gminy, Skarbnik Gminy. W sesji uczestniczyło 14 radnych, nieobecni na 

dzisiejszym posiedzeniu radna R. Prusik oraz radny powiatowy S. Piask nieobecność swoją 

usprawiedliwili.  

Ponadto udział brali: 

Wójt Gminy -Jerzy Grzegorzewski 

Skarbnik Gminy -Violetta Byczkowska 

Sekretarz Gminy – Magdalena Kreft Mielewczyk  

Adwokat - Zbigniew Wyszomirski 

Kierownik GOPS Gabriela Jóskowska 

Koordynator Oświaty- Barbara Kramp 

Architekt Maria Kiełb- Stańczuk  

Radny Rady Pow. Kartuskiego p. Stanisław  Klimowicz  
Dyr. SP w Miechucinie Helena Płotka  
Dyr. Przedszkola Samorządowego  Joanna Kąkol  
Dyr. SP w Reskowie Grażyna Kąkol 
Dyr. SP w Kożyczkowie Irena Kitowska  
Dyr. SP w Borzestowie Hanna Kaszuba 
Dyr. SP w Chmielnie  Witold Maćków  
Radny Powiatowy - Stanisław Klimowicz 
Sołtysi 
Mieszkaniec gminy 
Przedst. prasy 
Przedstawiciele prasy 
Lista obecności radnych i zaproszonych gości w załączeniu do protokołu. 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności sesji. 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy. Powitał radnych, przedstawicieli Urzędu 
Gminy oraz zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności stwierdził, że sesja jest 
prawomocna do obradowania i podejmowania uchwał.  Pan Cirocki wnioskuje o imienne 
głosowanie nad uchwałami ujętymi w pkt 13,14,15. 
Przewodniczący odparł, że podda wniosek radnego pod głosowanie  kolejno w pkt. 13,14,15.  

 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie porządek obrad jaki radni otrzymali wraz z 

materiałami na sesję.  

Głosowanie: 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie przy stanie 14 radnych.  

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad wraz z ewentualnymi zmianami. 
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3. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 

4. Informacja Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy, odpowiedzi na interpelacje oraz 

informacje z pracy w okresie między sesjami.  

5. Informacja o przygotowaniu szkół do rozpoczęcia roku szkolnego 2018/2019. 

6. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2017/2018.  

7. Informacja  Wójta Gminy Chmielno o realizacji budżetu gminy za I półrocze 2018r. 

8. Sprawozdanie  Przewodniczącego  Rady oraz Wójta  Gminy w sprawie oświadczeń 

majątkowych za 2017r.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie  ustalenia  wysokości  stawki procentowej  opłaty adiacenckiej 

naliczanej z tytułu wzrostu wartości nieruchomości w wyniku podziału nieruchomości.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawki procentowej opłaty adiacenckiej  

naliczanej z tytułu wzrostu wartości nieruchomości w związku  z budową urządzeń  

infrastruktury technicznej.  

11.  Podjęcie uchwały w sprawie  upoważnienia dyrektorów jednostek oświatowych  Gminy  

Chmielno do załatwiania indywidualnych  spraw z zakresu administracji publicznej .  

12. Podjęcie uchwały w sprawie wzniesienia skargi na Rozstrzygniecie Nadzorcze Wojewody 

Pomorskiego.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie aktualności studium i kierunków  zagospodarowania 

przestrzennego oraz  miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego na obszarze 

gminy Chmielno.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego fragmentu wsi  Miechucino „ Centrum” obejmującego kartę  terenu 006 ZŁ i 

007 U planu przyjętego uchwałą  Nr XIX/199/2013 Rady Gminy Chmielno z dnia 18 marca 

2013r.  

15. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego  dla fragmentu wsi Chmielno „ Centrum” dla obszaru nr 3. 

16. Podjęcie uchwały  zmieniającej uchwałę  w sprawie budżetu  gminy na 2018r. 
17. Interpelacje i wolne wnioski.                                                                                                

18. Zakończenie obrad sesji Rady Gminy. 

3. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 

P. Przewodniczący Rady zauważył, że poprzednia sesja była sesją nadzwyczajną, która w 
porządku obrad nie przewiduje przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji, stąd dzisiaj przyjęcie 
dwóch protokołów.  
Uwag do protokołu nr XXXIV z dnia 27 czerwca 2018 r. nie było. Protokół został przyjęty 
jednogłośnie, przy stanie 14 radnych. Uwag do protokołu nr XXXV z dnia 31 lipca 2018 r. nie 
było. Protokół został przyjęty jednogłośnie, przy stanie 14 radnych. 
4. Informacja Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy, odpowiedzi na interpelacje oraz 

informacje z pracy w okresie między sesjami.  

Informacja w załączeniu do protokołu ( załącznik nr 1 ). 

5. Informacja o przygotowaniu szkół do rozpoczęcia roku szkolnego 2018/2019. 

Dyr. Maćków poinformował, iż w SP w Chmielne wszelkie zaplanowane  prace modernizacyjne 

zostały wykonane. Wymieniono podłogi w salach lekcyjnych oraz drzwi, wymalowano hol i 
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korytarze.  

Dyr. Przedszkola p. Kąkol poinformowała, że dzięki realizacji projektu „Upowszechnienie 

edukacji przedszkolnej na terenie Gminy Chmielno” dokonano modernizacji placu zabaw, 

zakupiono wiele pomocy dydaktycznych. Przekształcono dwa pomieszczenia na pracownie 

matematyczną oraz przyrodniczą. Ponadto dokonano kontroli i konserwacji instalacji gazowej. 

W związku z sezonem urlopowym w firmie Arka-Bud, wszelkie usterki zostaną usunięte na 

początku września.  

 

Dyr. Płotka informuje, że Szkoła Podstawowa w Miechucinie zrealizowała projekt                            

pn. „ Podniesienie poziomu edukacji na terenie Gminy Chmielno ”dzięki któremu pozyskaliśmy 

sprzęt multimedialny. Przeprowadzono bieżący remont  szkoły tj. remont holu, lamperii, 

wymianę wykładziny oraz dokonano remontu sekretariatu. Podkreśla, że planuje się generalny 

remont pieca. 

 

Dyr. Kąkol poinformowała, że w szkole w Reskowie dokonano wymiany instalacji elektrycznej 

oraz zamontowano ogrodzenie placu zabaw. Ponadto wykonano, bieżący remont szkoły oraz  

utwardzono plac przy szkole.  

 

Dyr. Kitowska podziękowała za wybudowanie sali gimnastycznej oraz dwóch sal dydaktycznych. 

Wielką radością jest również utworzony oddział 5-latków oraz plac zabaw w Garczu. Dziękuje 

za ogrom korzyści jakie pozyskano dzięki realizacji projektu szkolnego jak i przedszkolnego. 

Dokonano bieżących remontów toalet oraz zamontowano nową wentylację.    

Dyr. Kaszuba podkreśla, że główne inwestycje zostały skupione na budowie oddziału 

przedszkolnego, w części strażackiej. Dokonano bieżących remontów szkoły. Podkreśla, że 

Gmina Chmielno na wysokiej pozycji została zakwalifikowana do projektu przedszkolnego.  

Projekt ten dotyczy Chmielna oraz Borzestowa. Będzie to oddział przedszkolny na miarę XXI 

wieku.  

Ponadto słowa podziękowania kieruje do sołtysa Borzestowa za przeznaczenie środków 

pozyskanych z funduszu sołeckiego na modernizację nawierzchni nowego placu zabaw.  

P. wójt podkreślił, że pozyskane środki finansowe są wielkim sukcesem, który zawdzięczamy 

pracownikom, zajmujących się realizacją danego projektu.   

P.  Dradrach informuje, że mieszkańcy osady Bór wnioskują o możliwość dowozu dzieci do 

szkoły. Prosi o pochylenie się nad problemem mieszkańców.  Ponadto pyta czy na terenie naszej 

gminy jest realizowane nauczanie indywidualne. 

P. Wójt poinformował, że zapozna się z tematem dowozu dzieci do szkół.  

P. koordynator oświaty poinformowała, że odpowiedzi  na pytanie radnej udzieli  w kolejnym 

punkcie.  

P. Cirocki podkreślił, że czuje wielką satysfakcję z ogromu środków jakie pozyskaliśmy na 

oświatę. Dziękując wójtowi za wizję rozwoju gminy, podkreśla, że wszędzie odczuwa się, że coś 

się dzieje.  

Przewodniczący podziękował dyrektorom za zaangażowanie oraz włożony wysiłek w 
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wykonywaną pracę. 

6. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2017/2018.  

Odnosząc się do wniosku p.  radnej, koordynator przedstawiła dane dot. ilości uczniów z 
dysleksją oraz z opiniami przychodni psychologiczno- pedagogicznych. Informacje o stanie 
realizacji zadań oświatowych jak i dane dot. uczniów korzystających z nauczania 
indywidualnego w załączeniu do protokołu ( załącznik nr 2 ) 
P. Cirocki  prosi dyrektorów , aby przeciwstawić się  nieprawdziwym informacją dot. złej sytuacji 
finansowej gminy. Informuje, że realizujemy śmiałe inwestycje i odważne pożyczki. Podkreśla, 
że  musimy w końcu dorównać  do pozostałych gmin.  
P. Dradrach  podzieliła się refleksją, w sprawie panującej wśród mieszkańców teorii,  że  

nauczanie języka kaszubskiego  funkcjonuje jako kółko. Prosi aby przybliżyć mieszkańcom 

informację, że nie jest to kółko zaś ocena z j. kaszubskiego zalicza się do średniej ocen.   

 7. Informacja Wójta Gminy Chmielno o realizacji budżetu gminy za I półrocze 2018r 

Budżet  Gminy na 2018 rok  na dzień 30.06.2018 r. po stronie  dochodów był  zaplanowany  w 

kwocie 45.836.559,00 zł.,  a wykonano je w kwocie 23.072.949,42 zł. co stanowi 51% planu.  

Dochody bieżące wykonano w kwocie 23.039.642,22 zł. zaś dochody majątkowe wysokości 

33.307,20 zł. Niskie wykonanie dochodów majątkowych wynika z rozpoczęcia inwestycji 

dofinansowywanych ze środków UE w II kwartale 2018r.  Dotacje na ten cel Gmina otrzyma po 

zrealizowaniu i rozliczeniu inwestycji czyli w II półroczu. Wydatki budżetowe do 30.06.2018r. 

zaplanowano  w kwocie  55.931.119,00 zł. , a wykonano je w kwocie 21.148.064,41 zł., co 

stanowi 38% planu. Wydatki bieżące wykonano w wysokości  20.957.747,23 zł. co stanowi 54% 

planu, zaś wydatki majątkowe w wysokości  195.317,18 zł. co stanowi 2% planu. Niższe 

wykonanie wydatków inwestycyjnych do planu wynika z tego iż większość inwestycji 

rozpoczęto w II kwartale 2018 roku, a płatności za ich wykonywanie przypadają zgodnie z 

podpisanymi umowami na II półrocze 2018r. np. budowa sali gimnastycznej w Kożyczkowie 

rozpoczęła się w I półroczu, zaś przewidywane zakończenie zgodnie z umową przypada na 

dzień 30.11.2018 r. Płatności za wykonanie zadania przypadają  na wrzesień i grudzień. 

Planowany deficyt na 2018r. to kwota 10.096.560 zł. Przychody zaplanowano w wysokości  

10.050.000 zł.  W I półroczu nie zaciągnięto żadnego kredytu. Planowane rozchody  w kwocie 

1.753.440 zł.  w I półroczu wykonano w kwocie 903.440 zł. zaś w II półroczu do spłaty pozostała 

kwota 850.000 zł. Zadłużenie na koniec I półrocza 2018 roku  wynosi   9.190.000 zł. Na wydatki 

inwestycyjne w I półroczu  wydatkowano kwotę 195.317,18 zł. czyli 2% planowanych 

wydatków inwestycyjnych. W ramach tych środków wykonano następujące  zadania :DROGI- 

wykonano dokumentację i zakupiono wyrys z ewidencji gruntów pod budowę drogi gminnej 

użytkowanej   rolniczej w Cieszeniu 9.034,50 zł.- zakupiono materiały budowlane w ramach 

projektu Aktywne Sołectwo – 1.100,00 zł.- wykonano i opłacono dokumentacje projektowe na 

przebudowę ul. Podgórnej w Miechucinie za   kwotę14.135,56 zł. wykupiono grunt pod drogę 

gminną za kwotę  2.832,00 zł. GOSPODARKA KOMUNALNA I MIESZKANIOWA - na 

termomodernizacja obiektów komunalnych wydatkowano kwotę -  1.660,50 zł. 

TURYSTYKA- opłacono projekt na wykonanie slipu do zjazdu dla łodzi  ratunkowej w 

Miechucinie za kwotę 8.610,00 zł.- wykonano dokumentację techniczna na „Przystań żeglarską 

i stanowisko dla rybaków „ za kwotę 6.918,20 zł. ADMINISTRACJA- wyremontowano toalety w 
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budynku Urzędu Gminy  za kwotę  44.034,00 zł. - zakupiono dla Urzędu Gminy kserokopiarkę  

za kwotę   13.515,40  zł. BEZPIECZEŃSTWO PUBLICZNE- zapłacono za montaż systemu  

alarmowego oraz doposażenie dla OSP Chmielno i Miechucino w ramach projektu z UE za 

kwotę 19.727,50 zł. 

OŚWIATA I  WYCHOWANIE 
- wykonano poprawki w dokumentacji projektowej na budowę Sali gimnastycznej w 
Kożyczkowie 
   za kwotę 3.073,69 zł. 
- zapłacono za modernizacja oświetlenia w budynku Szkoły Podstawowej w Chmielnie kwotę 
70.624,83 zł. 
GOSPODARKA KOMUNALNA I OCHRONA ŚRODOWISKA 
- zakupiono za dzienniki budowy na modernizację oczyszczalni ścieków w Kożyczkowie w 
ramach projektu  
  dofinansowanego z UE za kwotę  51,00 zł. 
WYKONANO Remonty  
DROGI 
- wykonano barierkę na moście w Kożyczkowie za kwotę 42.804,00 zł. 
ADMINISTRACJA PUBLICZNA  
- wykonano remont pomieszczeń biurowych  za kwotę - 7.842,51 zł. 
OŚWIATA I WYCHOWANIE 
- w Szkole Podstawowej w Chmielnie  wykonano prace  malarskie  za kwotę – 5.904 ,00 zł. 
- w Szkole Podstawowej w Miechucinie wykonano malowanie sali lekcyjnej za kwotę - 1.248,00 
zł. 
- w Szkole Podstawowej w Borzestowie ułożono wykładzinę PCV  za kwotę - 11.144,88 zł. 
- w Szkole Podstawowej w Reskowie założono grzejniki i nową instalacje elektryczną wraz z 
montażem  
  lamp  za kwotę - 7.410,92 zł. 
 
Wieloletnia  prognoza  finansowa  opracowana została zgodnie z wymogami ustawy o 
finansach publicznych. 
Zadłużenie Gminy na koniec I półrocza 2018 roku  wynosi  9.190.000 zł. co stanowi 20 %  
planowanych  dochodów na ten  rok. 
Przychody  zaplanowano  w  wysokości  10.050.000 zł. w tym  na  pokrycie  planowanego 
deficytu w wysokości 10.096.560 zł. oraz na spłatę wcześniej zaciągniętych pożyczek i 
kredytów w wysokości  1.753.440 zł. Z tyt. Planowanych inwestycji o wartości 17.061.309 zł. 
Planowane spłaty zadłużenia w  kwocie 1.753.440 zł. Nie przekraczają wskaźnika spłat  
zobowiązań  zgodnie z art. 243 ustawy o finansach publicznych i w 2018 roku wynoszą  4,66 
%,  a mogły by wynosić 9,23 %. 
 
 
8. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady oraz Wójta Gminy w sprawie oświadczeń 

majątkowych za 2017r.   

Salę opuścił p. Formela.  

Informacje wójta oraz przewodniczącego w sprawie  oświadczeń  majątkowych  złożonych w 
2018 r. w załączeniu do protokołu. ( załącznik nr 3) 
9. Podjęcie uchwały w sprawie  ustalenia  wysokości  stawki procentowej  opłaty adiacenckiej 
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naliczanej z tytułu wzrostu wartości nieruchomości w wyniku podziału nieruchomości.  

Uchwałę omówił p. wójt, który informuje, że opłatę taką naliczyć można tylko w przypadku, 
gdy wzrośnie wartość wydzielonych działek, w wyniku podziału. Ustala się wysokość stawki 
procentowej opłaty adiacenckiej naliczanej z tytułu wzrostu wartości nieruchomości, w wyniku 
podziału nieruchomości, dokonanego na wniosek właściciela lub użytkownika wieczystego, 
który wniósł opłaty roczne za cały okres użytkowania wieczystego tego prawa w wysokości 
10 % różnicy wartości nieruchomości  sprzed i po dokonaniu podziału. Zaznacza, że podziałów 
w gminie jest masa za co gmina nie pobiera żadnej opłaty. Opłata byłaby dodatkowym 
środkiem finansowym dla gminy. Akcentuje, że  stawka została zaproponowana na rozsądnym 
poziomie.  
Przewodniczący poddaje uchwałę pod głosowanie. 
Głosowanie: 
Uchwała nr XXXVI/361/2018 w sprawie ustalenia wysokości stawki procentowej opłaty 
adiacenckiej naliczanej z tytułu wzrostu wartości nieruchomości w wyniku podziału 
nieruchomości został podjęta jednogłośnie przy stanie 13 radnych.  
10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawki procentowej opłaty adiacenckiej  

naliczanej z tytułu wzrostu wartości nieruchomości w związku z budową urządzeń  

infrastruktury technicznej.  

Na salę obrad wrócił p. Formela 

Uchwałę omówił p. wójt , który poinformował, że proponowana opłata ustalona jest w związku 

ze wzrostem wartości nieruchomości, spowodowanego budową urządzeń m.in infrastruktury  

technicznej. W przedstawionej uchwale, ustala się wysokość opłaty adiacenckiej z tytułu 

wzrostu wartości nieruchomości, spowodowanego budową urządzeń infrastruktury 

technicznej w wysokości 25 % różnicy, między wartością jaką nieruchomość miała przed 

wybudowaniem infrastruktury technicznej, a wartością nieruchomości po ich wybudowania.  

P. przewodniczący pyta mecenasa czy należy przegłosować zmiany jakie wprowadzone zostały 

na posiedzeniu komisji w treści uzasadnienia.  

Mecenas odparł, że nie ma potrzeby odrębnego głosowania.  

Przewodniczący poddaje uchwałę pod głosowanie. 
Głosowanie: 
Uchwała nr XXXVI/362/2018 uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawki procentowej 

opłaty adiacenckiej naliczanej z tytułu wzrostu wartości nieruchomości w związku z budową 

urządzeń  infrastruktury technicznej została podjęta 12 głosami za oraz przy 2 głosach 

wstrzymujących się od głosowania przy stanie 14 radnych.  

 
11. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia dyrektorów jednostek oświatowych Gminy  

Chmielno do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej.  

Uchwałę omówiła sekretarz, która poinformowała, że podjęcie tejże uchwały upoważnia 
dyrektora Przedszkola Samorządowego, Dyrektora SP w Kożyczkowie i Reskowie do załatwiania  
indywidualnych spraw z zakresu  zadań z  administracji publicznej dotyczących prowadzenia  
postępowań i wydawania decyzji administracyjnych, w sprawach z zakresu pobierania opłat  za 
korzystanie z wychowania przedszkolnego. Ponadto w imieniu wójta, poinformowała o 
naniesionych poprawkach, a mianowicie : w §1 w ostatnim zdaniu wykreślamy „ Oddziału 
przedszkolnego” jest osób sprawujących pieczę zastępczą nad dzieckiem przyjętym do 
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przedszkola/oddziału przedszkolnego, a winno być 1 w ostatnim zdaniu jest  ….osób  
sprawujących pieczę zastępczą nad dzieckiem przyjętym do przedszkola. Ponadto dodajemy  § 
2 który otrzymuje brzmienie: Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Chmielno. 
Dotychczasowy §2 zostanie  § 3.  
Przewodniczący poddaje pod głosowanie autopoprawki p. wójta przedstawione przez p. 
sekretarz.  
Przewodniczący poddaje uchwałę pod głosowanie. 
Głosowanie: 
Autopoprawka został przyjęta jednogłośnie przy stanie 14 radnych. 
Przewodniczący poddaje pod głosowanie całą treść  uchwały. 
Uchwała nr XXXVI/363/2018 w sprawie upoważnienia dyrektorów jednostek oświatowych 

Gminy  Chmielno do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej.  

Został podjęta jednogłośnie przy stanie 14 radnych. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie wzniesienia skargi, a Rozstrzygniecie Nadzorcze Wojewody 

Pomorskiego.  

( Salę obrad opuścił p. Jażdzewski)  

Uchwałę omówił p. wójt, który poinformował, że proponuje wnieść skargę do Wojewódzkiego 
Sądu Administracyjnego w Gdańsku na Rozstrzygnięcie Wojewody Pomorskiego, 
stwierdzającej nieważność zapisu w uchwale dot. dodatku specjalnego wójta.  
P. przewodniczący przypomniał, iż otrzymaliśmy dwa pisma z czego pierwsze było  
zawiadomieniem o wszczęciu przez Wojewodę Pomorskiego postępowania, w sprawie 
ustalenia wynagrodzenia wójta zaś kolejne dotyczyło odczytanego na posiedzeniu komisji  
rozstrzygnięcia wojewody dot. nieważności  § 1. ust 2. badanej uchwały w sprawie ustalenia 
wynagrodzenia wójta.  
Przewodniczący poddaje uchwałę pod głosowanie. 
Głosowanie: 
Uchwała nr XXXVI/364/2018 w sprawie wzniesienia skargi, a Rozstrzygniecie Nadzorcze 

Wojewody Pomorskiego została podjęta 8 głosami za oraz przy 5 wstrzymujących się od 

głosowania przy stanie 13 radnych.  

 
13.Podjęcie uchwały w sprawie aktualności studium i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego oraz miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego na obszarze 

gminy Chmielno.  

Uchwałę omówił p. wójt który poinformował, że uchwała ta ma na celu określenie aktualności 

studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego oraz miejscowych 

planów zagospodarowania przestrzennego. Podkreśla, że jest to jedynie uchwała 

informacyjna. Dokumentzawiera informacje o tym, jakiego rodzaju zmiany w planach 

przestrzennych już wprowadzono oraz jakie obszary należałoby objąć planami 

zagospodarowania. Podkreśla, że bardzo mu zależało na opracowaniu takiego dokumentu, 

ponieważ obrazuje  jak dużo mamy, jeszcze do nadrobienia. W ostatniej kadencji nieco planów 

nam przybyło i obszar naszej gminy jest w chwili obecnej pokryty w 11,7 procentach. W 

porównaniu z Stężycą  jest to wciąż bardzo mało. Musimy pamiętać, że tam gdzie istnieją plany 

miejscowe, tam łatwiej pozyskać inwestora, mieszkańcy chętniej się budują, a wszystko to 

przekłada się na finanse dla gminy. 
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P. Kiełb Stańczuk poinformowała, że uchwała ta zawiera ocenę aktualności opracowań 

planistycznych. Przygotowanie niniejszego dokumentu zgodnie z ustawą, wójt powinien  

przedłożyć Radzie Gminy co najmniej raz, w czasie trwania kadencji. Powyższy dok. obrazuje 

nam potrzebę na jakich terenach, niezbędne jest utworzenie MPZP.  

Przewodniczący podkreśla, że uważa powstanie dokumentu za słuszne lecz nie zgadza się z  

twierdzeniem, że studium jest aktualne- są tam nieaktualne zapisy np. operatora oczyszczalni 

ścieków, informacji dot. szkół, jak i sposobu ogrzewania itp. Uważa, że zabrakło w analizie 

rzeczywistych informacji, widnieją tam już dawno nieaktualne informacje. Jeżeli przygotowuje 

się takie dokumenty, to powinny one zawierać aktualne dane, odnoszące się do bieżącej 

sytuacji i odpowiadające stanowi faktycznemu. 

Przewodniczący podkreśla, że analiza ani słowem nie odnosi się do tego, że dane te są 

nieaktualne. Należało chociażby pół strony poświęcić na sprostowanie nieaktualnych danych.  

 

Kiełb- Stańczuk odparła, że przewodniczący utożsamia wszelkie zapisy jako ustalenia studium.  

Ustalenia studium to wskazanie kierunków zmian zagospodarowania przestrzennego, w celu 

oceny rozwoju gminy, a nie wszelkie zapisy studium.  

Salę obrad opuścił p. Formela.  

Kiełb- Stańczuk  zaznacza, że ta uchwała zawiera pewien zbiór informacji tj. w jaki sposób na 

przestrzeni kadencji radni decydowali o swojej gminie. Podkreśla, że obraz ten na tak trudnych 

uwarunkowaniach terenu jest bardzo pozytywny. P. wójt spełnił swój obowiązek ustawowy i 

przedłożył państwu uchwałę i zapewnia, iż nic się nie stanie jeżeli takiego dokumentu radni nie 

uchwalą.  

Przewodniczący podkreśla, że przygotowując daną analizę, należy pisać prawdę. Informuje, że 

nie poprze uchwały w takiej treści.  

Wójt odparł, że spodziewał się tego typu dyskusji więc przed podjęciem decyzji kontaktował 

się z p. architekt, w tej sprawie. Zaznaczył  że trzeba było przystąpić do pracy nad zmianą całego 

studium. Prace takie, zapewne zostaną podjęte, w przyszłej kadencji. Oznajmił, że 

przewodniczący zawsze jest na nie, jeżeli chodzi o plany.  

Przewodniczący odparł, że nie głosował jedynie nad planem, w sprawie Maksa, ponieważ  

jesteśmy chyba jedyną znaną mu gminą, która swój własny teren inwestycyjny, przekształcenia 

na rolę.  

Insp. ds. planowania przypomniała, że zgodnie ze stanem faktycznym, ziemia ta funkcjonuje 

jako grunty rolne. Aby przekształcić dany teren należałoby ponieść duże nakłady finansowe na 

wytyczenie i uzbrojenie danego terenu jak i budowę dróg. Ponadto mamy na uwadze wyniki 

bilansu z którego wynika, że posiadamy nadmiar terenów mieszkalnych na terenie naszej 

gminy.   

P. Cirocki zarzuca przewodniczącemu, że jest mistrzem zatruwania umysłów ludzkich. 

Podkreśla, że w dokumencie jest pewna wizja rozwoju jest to dokument dla przyszłej rady. 

Przewodniczący poddaje pod głosowanie wniosek p. Cirockiego dot. imiennego głosowania.  

Głosowanie:   

Radni opowiedzieli się 11 głosami za imiennym głosowaniem  przy 1 głosie wstrzymującym się 
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od głosowania przy stanie  12 radnych   

Przewodniczący poddaje uchwałę pod imienne głosowanie. 

B. Cirocki  za 

M. Dradrach  za 

E Gizela  za 

H. Grzenia  wstrzymała się 

A. Hennig  wstrzymało się 

Z. Hinca   za 

M. Kąkol  wstrzymał się  

Z Klein   za 

J. Kreft   za 

A. Król   za 

M. Kwidziński  przeciw 

J. Witka   za  

Głosowanie: 

Uchwała nr XXXVI/365/2018 uchwały w sprawie aktualności studium i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego oraz miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego na obszarze gminy Chmielno została podjęta 8 głosami za , przy 1 głosie 

sprzeciwu oraz  3 głosach wstrzymujących się głosowania przy stanie 12 radnych.  

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego fragmentu wsi  Miechucino „ Centrum” obejmującego kartę  terenu 006 ZŁ i 

007 U planu przyjętego uchwałą  Nr XIX/199/2013 Rady Gminy Chmielno z dnia 18 marca 

2013r.  

Uchwałę w imieniu p. wójta przedstawiła insp. ds. planowania przestrzennego, która 

przedstawiła radnym formę graficzną MPZP Miechucino centrum. Plan obejmuje fragment wsi 

Miechucino, karty terenu nr 006 Zł- 0- tereny łąk oraz 007 U tereny zabudowy usługowej. 

Podkreśla, że jest to teren położony przy drodze wojewódzkiej, pomiędzy OSP, a stacją 

diagnostyczną. Zwiększamy tu obszar zabudowy usługowo- mieszkaniowej.  

Przypomina, że w treści uchwały  na wniosek wójta w § 3 poprawiamy  sukcesywnie numerację 

- jest: od  pkt 5 do pkt 15 do,  a winno być  od pkt 4 do pkt 14. 

Ponadto w § 8 poprawiamy numeracje w pkt 5: jest  pkt  6 i 6 , a winno być pkt 1 i 2, 

w pkt 8  jest  od 4 do 8, a winno byś  od 1 do 5  

w pkt 10 jest 5 9 do 19, a winno być  od pkt od 1 do 11.  

Informuje, że dziś radni otrzymali poprawiony dokument. Przewodniczący zaznacza, że nie 

będzie głosował ponieważ znów otrzymujemy poprawiony materiał na samą sesję i nie mamy 

możliwości aby zapoznać się z treścią uchwały. Należałoby wcześniej przesłać dok. aby się 

szczegółowo z nim zapoznać. Podkreśla, że takie działanie jest zbyt ryzykowne ponieważ na 

podstawie danej dokumentacji, ludzie nabywają określonych praw. Intencja uchwały jest dobra 

lecz uchwały  planistyczne zawierają szereg błędów.   

Wójt  odparł, że przewodniczący wyszukuje wszelkie możliwe uchybienia. Zaznacza, że uchwała 
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ta zostanie przekazana do zaopiniowana Wojewodzie.  

 

 P. Grzenia opuszcza salę obrad. 

 

P. wójt prosi o przyjęcie autopoprawek przedstawionych przez  p. insp.  

Przewodniczący poddaje pod głosowanie autopoprawki p. wójta. 

Głosowanie: 

Autopoprawki p. wójta, zostały przyjęte jednogłośnie przy stanie 11 radnych. 

P. Cirocki wnioskuje o głosowanie imiennego, w sprawie niniejszej uchwały. 

Przewodniczący poddaje pod głosowanie wniosek r. Cirockiego w sprawie imiennego 

głosowania.  

Głosowanie:  

 

Radni opowiedzieli się za głosowaniem imiennym  10 głosami za, oraz przy 1 głosie przeciw 

przy stanie 11 radnych.  

Przewodniczący poddaje pod głosowanie całą treść uchwały.  

B. Cirocki  za 

M. Dradrach  za 

E Gizela  za 

A. Hennig  wstrzymało się 

Z. Hinca   za 

M. Kąkol  wstrzymał się  

Z Klein   za 

J. Kreft   za 

A. Król   za 

M. Kwidziński  wstrzymał się  

J. Witka   za  

Głosowanie 

Uchwała nr XXXVI/366/2018 w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego fragmentu wsi Miechucino „ Centrum” obejmującego kartę  

terenu 006 ZŁ i 007 U planu przyjętego uchwałą Nr XIX/199/2013 Rady Gminy Chmielno z dnia 

18 marca 2013r. została podjęta 8 głosami za, przy 3 głosach wstrzymujących się od głosowania 

przy stanie 11 radnych.  

 

 
15. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego  dla fragmentu wsi Chmielno „ Centrum” dla obszaru nr 3. 

P. inspektor ds. planowania przestrzennego  przypomniała, że uchwała została szczegółowo 

omówiona na posiedzeniu komisji. Na podstawie załącznika graficznego do niniejszej uchwały,  

przedstawiła radnym obszar objęty  planowaną zmianą.  Zmianą obejmujemy  fragment wsi 

Chmielno  Centrum obszar nr 3 czyli obszar położony w granicach począwszy od  byłego zakładu 



11 

 

drobiarskiego do przystani Dulka.  Poinformowała, że plan został  dwukrotnie wyłożony do 

publicznego wglądu.   

Przewodniczący pyta, dlaczego dla ternu 9 RM oraz 12 RM, nie została wyznaczona opłata 

planistyczna.  

P. Kiełb- Stańczuk odparła, że nie ma tu zastosowania stawka opłaty planistycznej ponieważ są  

to tereny, które są zgodne z dotychczasowym przeznaczeniem i ich wartość bez względu na  

ustalenia przeznaczenia terenu nie wzrasta. Stawkę ustaliliśmy dla terenów, których 

ewidentnie wartość wzrasta na skutek zmiany planu.  

Ponadto przewodniczący pyta, dlaczego obecnie teren zabudowany 33 MN, obejmujemy 

opłatą planistyczną.  

P. Kiełb Stańczuk poinformowała, że opłatę planistyczną ustala się dla danego terenu, a nie 

danej działki.  

P. przewodniczący odnosząc się do zapisu w uchwale, pyta gdzie zamieszczono protokół z 

drugiej dyskusji publicznej.  

P. insp. ds. planowania poinformowała, że na chwilę obecną nie potrafi odpowiedzieć na 

pytanie przewodniczącego dot. umieszczenia protokołu w internecie. W związku z powyższym, 

proponuje usunięcie zapisu dot. drugiego wyłożenia  protokołu do publicznego wglądu.  

P. Przewodniczący zauważa kolejny błąd, a mianowicie na str. 5  uzasadnienia pkt 3  powołano 

się na nieaktualne już studium  z dnia 30 grudnia  2013r.  

Insp. proponuje uzupełnienie przez dokończenie zdania poprzez dodanie zapisu …„ ze  zm. 

2017r”.  

P. wójt prosi o wniesienie autopoprawki przedstawionej w jego imieniu przez p. inspektor. 

Mieszkaniec Chmielna informuje, że poprzez uchwalenie niniejszej uchwały, gmina straci  

możliwość rozwoju rzemiosła w Chmielnie.  Podkreśla, że podjęcie uchwały jest działaniem na 

szkodę mieszkańców. 

P. Kiełb- Stańczuk odpowiadając na pytanie poinformowała, że nie ma tutaj terenu z 

przeznaczeniem na funkcję usług turystycznych. Mamy dwa istniejące tereny przemysłowo- 

usługowe i z przeznaczeniem na zabudowę zagrodową. Teren ten wg obecnego studium nie 

jest przeznaczony na poszerzenie funkcji przemysłowej są to głównie tereny rolnicze.  

Mieszkaniec pyta czy istnieje możliwość, aby za 10 lat dokonać zmiany funkcji danego terenu.  

P. Kiełb- Stańczuk odparła, że oczywiście istnieje taka możliwość, przy zmianie studium oraz  

planu z zachowaniem praw wszystkich osób. 

P. inspektor w imieniu p. wójta omówiła uwagi do zapisu MPZP danego obszaru oraz 

rozstrzygnięcia p. wójta.  

W wyznaczonym terminie w pierwszym wyłożeniu wniesiono 1 uwagę, dotyczącą kwestii 
procedury, dostępu do informacji oraz zapewnienia udziału społeczeństwa w konsultacjach 
społecznych. Uwaga została odrzucona jako nieuzasadniona. 

Przewodniczący podaje pod głosowanie rozstrzygnięcie p. wójta 

Głosowanie 
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Radni opowiedzieli się za stanowiskiem wójta przedstawionym w rozstrzygnięciu 7 głosami, 
przy 2 głosach sprzeciwu oraz przy 2 głosach wstrzymujących się od głosu przy stanie 11 
radnych 

Projekt planu został ponownie wyłożony do publicznego wglądu wraz z prognozą 
oddziaływania na środowisko. W wyznaczonym terminie wniesiono 2 uwagi. 

1.uwaga dotycząca dopuszczenia zabudowy zagrodowej w ramach terenu 12.R – uwaga 
została uwzględniona. 

Głosowanie: 

Radni opowiedzieli się jednogłośnie za stanowiskiem wójta  przedstawionym w rozstrzygnięciu 
wójta jednogłośnie  przy stanie 11 radnych.  

Uwaga nr 2 zawiera 3  odrębne zagadnienia.  

2.1 zakwestionowano zapisy planu dotyczące niedopuszczenia możliwości sytuowania 
w ramach terenu 5.MU obiektów służących rekreacji i wypoczynkowi – uwaga została 
odrzucona jako nieuzasadniona. 

Głosowanie.  

Radni opowiedzieli się za stanowiskiem wójta  przedstawionym w rozstrzygnięciu 9 głosami za 
oraz przy 2 głosach wstrzymujących się od głosowania przy stanie 11 radnych.  

2.2  uwaga dotyczyła usunięcia nieprzekraczalnej linii zabudowy w terenie 5.MU od strony 
terenu 003.KDX – uwaga została uwzględniona częściowo (zmieniono odległość 
nieprzekraczalnej linii zabudowy).  

Głosowanie: 

Radni opowiedzieli się za stanowiskiem wójta  przedstawionym w rozstrzygnięciu jednogłośnie 
przy stanie 11 radnych. 

2.3 . Ponadto w złożonym piśmie z uwagą wnioskowano o niedopuszczenie funkcji 
agroturystyki w ramach terenu 9.RM - uwaga została odrzucona jako nieuzasadniona. 

Głosowanie: 

Radni opowiedzieli się za stanowiskiem wójta przedstawionym w rozstrzygnięciu 7 głosami za, 
przy 2 głosach sprzeciwu oraz 2 głosach wstrzymujących się  od głosowani przy stanie 11 
radnych. 

Przewodniczący poddaje pod głosowanie autopoprawki p. wójta  przedstawione przez p. 
inspektor  

Głosowanie  

Autopoprawki zostały  przyjęte jednogłośnie przy stanie 11 radnych.  

P. przewodniczący zauważa kolejny błąd , a mianowicie: 

w § 24 mamy kartę  terenu 9 oraz w § nr 25 również mamy kartę terenu 9. 

Pan wójt proponuje  aby karta terenu  w  § 25 otrzymała nr 10 oraz kolejno analogicznie 
poprawimy nr kart, aż do numeru w  § nr 36. 

P. przewodniczący pyta czy  można wprowadzać kolejną autopoprawkę. 

Mecenas odparł, że można wprowadzać kolejne autopoprawki.  
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Przewodniczący poddaje pod głosowanie autopoprawkę przedstawioną przez p. wójta dot. 

zmiany kart terenu.  

Głosowanie: 

Autopoprawki zostały przyjęte  jednogłośnie przy stanie  11 radnych.   

P. Cirocki wnioskuje w sprawie głosowania imiennego w sprawie niniejszej uchwały. 

Przewodniczący poddaje pod głosowanie wniosek r. Cirockiego.  

Głosowanie: 

Radni opowiedzieli się za głosowaniem imiennym  10 głosami za oraz przy 1 głosie  przeciw 

przy stanie 11 radnych. 

Przewodniczący poddaje pod głosowanie całą treść uchwały.  

Głosowanie: 

B. Cirocki  za 

M. Dradrach  za 

E Gizela  za 

A. Hennig  wstrzymało się 

Z. Hinca   wstrzymał się 

M. Kąkol  wstrzymał się  

Z Klein   za 

J. Kreft   za 

A. Król   za 

M. Kwidziński  przeciw 

J. Witka   za  

Uchwala nr XXXVI/367/2018 w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego  dla fragmentu wsi Chmielno „ Centrum” dla obszaru nr 3 została przyjęta 7 

głosami za , przy 1 głosie sprzeciwu  oraz przy 3 głosach wstrzymujących się od głosowania przy 

stanie 11 radnych.  

16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu gminy na 2018r.  
W związku z szczegółowym omówieniem sprawozdania na posiedzeniu komisji, radni nie 
wyrazili chęci ponownego omawiania uchwały. P. skarbnik poinformowała, że radni otrzymali 
informację dotyczącą zmian budżetu gminy na 2018r. dokonanych zarządzeniami wójta w 
okresie między sesjami.  
P. skarbnik odczytała projekt uchwały.  
Przewodniczący poddaje pod głosowanie treść uchwały. 
Głosowanie: 
 
Uchwała nr XXXVI/368/2018 zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu gminy na 2018r została 
podjęta jednogłośnie przy stanie 11 radnych.  
 
17. Interpelacje i wolne wnioski.  

Przewodniczący przedstawił radnym następujące pisma jakie wpłynęły do Rady Gminy.  

- Starosta Kartuski pismo dot. dofinansowania Parafii w Chmielnie. 

- Starosta Kartuski pismo dot. otrzymanej dotacji na budowę hospicjum. 

Przewodniczący przypomniał, że na posiedzeniu komisji radni zapoznali się z pismem p. wójta 
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skierowanym do Rady Gminy w sprawie radnego.   

Pyta radnych czy może p. wójtowi udzielić odpowiedzi następującej treści,  iż dana sprawa 

została przedstawiona radnym na wspólnym posiedzeniu komisji. Radni  nie podjęli 

rozstrzygnięcia w w/w sprawie.  

Radni  poparli propozycje przewodniczącego dot. odpowiedzi na pismo  wójta.  

P. Dradrach wnioskuje , aby w związku z przebudową drogi W 211 zaplanować dodatkową 

studzienkę kanalizacyjną przy budynku OSP w Miechucinie oraz informuje, iż mieszkańcy  

Glinna wnioskują o wykonanie chodnika z Miechucina w kierunku Glinna. 

Proponuje aby zamiast topoli sadzić lipy i akacje. 

Ponadto wnioskuje o mały fragment chodnika na ulicy Wejherowskiej od Olchowej w dół. W 

związku ze zgłaszaną wcześniej interpelacją radna pyta jakie są uzgodnienia odnośnie 

wyznaczenia dodatkowego przejścia dla pieszych na ulicy Wejherowskiej.   

Przewodniczący wnioskuje o wyznaczenie przejścia dla pieszych na przeciwko stacji paliw w 

Garczu. Proponuje, aby rozważyć czy lepszym rozwiązaniem nie byłoby aby w przyszłości, 

obrady sesji RG zwoływać w budynku LGR.  

P. Dradrach wnioskuje o umieszczenie na sali obrad symbolu Kaszub. 

18. Zakończenie obrad sesji Rady Gminy. 

 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zakończył obrady sesji 
dziękując równocześnie wszystkim za uczestnictwo.  
 
 
Protokołowała      Przewodniczący 

 Rady Gminy 
Marian Kwidziński 

 
 


